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HESLO PRO TENTO ROK VIRIBUS UNITIS 

 
 

Milé Lionky a milí Lioni, 

dovolte mi, abych vás především všechny co nejsrdečněji pozdravila na počátku 
lionského roku 2014 – 2015 a ještě jednou vám poděkovala za projevenou důvěru. 

Začátek července byl pro mne poněkud hektický, protože jsem se vypravila do 
kanadského Toronta a tam absolvovala sérii seminářů pro DGE před mezinárodním 
konventem LCI, následně pak i samotný konvent. Nyní nastává čas, který je pro mne 
vymezen poměrně krátkou dobou jednoho lionského roku, a ve kterém bych se vám 
mimo jiné chtěla pokusit předat své poznatky především o současném směřování 
lionského hnutí ve světě. 

Jako celá globální společnost, i naše hnutí se proměňuje v čase a přizpůsobuje se 
nejnovějším trendům, zvláště pak v oblasti informačních technologií a komunikace, 
vše je rychlejší, intenzivnější a přesnější. Náš nový mezinárodní prezident Joe 
Preston je všem těmto novým trendům velmi nakloněn, sám využívá veškeré 
moderní komunikační prostředky, včetně sociálních sítí, jak jste již jistě měli 
možnost zjistit z elektronické korespondence, která vám dorazila na vaše mailové 
adresy. 

Heslem mezinárodního prezidenta LCI Joe 
Prestona pro tento lionský rok je 
„Strengthen the Pride“, tedy „Posiluj 
hrdost“. Pod slovem „hrdost“ si však 
nepředstavujme své vlastní ocenění, ale 
hrdost na příslušnost k našemu 
společenství, k své komunitě a především 
k svému klubu, na příslušnost k myšlenkám 
a cílům lionského hnutí a ztotožnění se 
s lionským mottem: 
„We serve – pomáháme“. 
Tedy jinými slovy – buďme hrdí na to, že máme svůj klub, spolek, v němž se scházíme s přáteli, s kterými je nám dobře a 
kteří mají srdce na správném místě. Že tito lidé mají navíc jedno společné – vymýšlejí a uvádějí v život aktivity, jejichž 
výsledkem je nejen vzájemné poznání, pobavení a společně strávené chvíle, ale jejichž přidanou hodnotou je pomoc 
těm, kteří to skutečně potřebují, a to v různých oblastech našeho života, především však v komunitě, kde žijeme, 
v našich městech a obcích. 

Buďme hrdí na to, že náš klub je součástí tak velkého a ve světě uznávaného a prestižního společenství, jako je Lions 
Clubs International. Buďme hrdí na naše heslo LIONS, na náš emblém, který evokuje lví odhodlání a sílu a také na náš 
odznáček s tímto emblémem, který nosíme na hrudi. 

 Jsem ráda, že se i na mezinárodní úrovni potvrdil trend, který se pokusil v našem distriktu uvést v  život PDG Radim 
Dvořák – přivést do našich klubů přátele. Kdyby totiž každý z nás přivedl jednoho nového zájemce o členství v naší 
asociaci, bylo by nás rázem jednou tolik. Rozhodně to neznamená, že se Lionem může stát kdokoli, ale může se jím stát 

každý slušný člověk, který bude ctít lionské myšlenky. Každý může pomáhat, a nemusí 
to být vždy jen penězi. Nyní mezinárodní prezident vyhlašuje svůj projekt „Ask 1“. Jeho 
obsahem je v podstatě totéž, o co jsme se – zatím marně – pokoušeli před dvěma roky. 
Vyzývá všechny Liony na celém světě, aby oslovili alespoň jednoho svého přítele, 
člověka, o kterém vědí, že by jej mohly myšlenky našeho hnutí oslovit a že by mohl být 
platným členem klubu. Jeho cílem je razantní zvýšení počtu Lionů v globálním měřítku, 
neboť těch, kteří pomáhají druhým bez nároku na odměnu, prostě proto, že je takové 
konání naplňuje, spojuje s ostatními a mají z něj dobrý pocit, není nikdy dost. 
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Našeho distriktu se to týká dvojnásob, protože po více než dvaceti letech existence stále ještě nejsme plnohodnotným 
distriktem a lionský rok 2014 – 2015 začínáme s počtem necelých 900 členů. Máme řadu klubů, v nichž je méně než 
patnáct členů, také počet klubů klesá. Projevuje se u nás i celosvětový problém „stárnutí“ členské základny a únavy 
z dlouholeté záslužné práce, která je však velmi časově i finančně náročná a chybí dostatek „čerstvé krve“, která by 
přišla s novými nápady a hlavně přidala ruku k dílu. Pojďme se tedy také zeptat alespoň jednoho svého přítele, 
známého, kamaráda, o kterém si myslíme, že by se mohl v našem hnutí smysluplně uplatnit. A pokud jsme členy klubu, 
který má velkou členskou základnu, pojďme přemýšlet o tom, zda nemůžeme založit klub nový, zaměřený na pomoc 
jiným subjektům, než kterým pomáháme my sami. Potřebných je totiž vždycky více než těch, kteří jsou schopni a 
ochotni jim pomoci. Nic ale nezvládne jednotlivec sám, proto jsem si pro tento lionský rok zvolila své osobní heslo 
„Viribus unitis“. Když spojíme své síly, dokážeme mnohem víc a půjde to snáz. 

Stihla jsem po návratu z Kanady navštívit stacionář „Zvíkovecká kytička“, v němž dlouhé roky úspěšně pomáhají Lionky 
a Lioni z LC Rokycany. Také jsem stihla závěrečný den mládežnického kempu, který v letošním létě opět bez ztráty 
kytičky uspořádali Lioni z LC Plzeň City. Byla jsem na všechny velmi hrdá a za jejich obětavou a nezištnou práci jim patří 
obrovský dík a uznání. Zprávy o proběhlých aktivitách by se rozhodně měly objevit na našem distriktním webovém 
portálu i v distriktním časopise, případně také v regionálním tisku. Jen tak můžeme seznamovat s naším konáním 
veřejnost a o to nám jde v neposlední řadě. 

Máme dlouhodobé úspěšné a fungující projekty zaštítěné vedením distriktu, jimiž jednak naplňujeme poslání našeho 
hnutí – pomoc těm, kteří to potřebují, jednak se jimi začleňujeme do mezinárodních lionských projektů. Ať už se jedná o 
Lionské oftalmologické edukační centrum, Nemocnici v Keni, měření zraku předškolních dětí (Lví/Levie očko), 
mezinárodní výměnu mládeže a v jejím rámci rovněž pořádání mezinárodních kempů, sběr starých brýlí či Mírový 
plakát (Peace Poster), všechny tyto projekty nás mohou v očích veřejnosti pozitivně zviditelnit. Zaměřme se proto na 
jejich větší propagaci a širší zapojení Lionů i veřejnosti do těchto projektů. Zkusme společně v době letních prázdnin 
přemýšlet o tom, jak bychom mohli dát společnosti o sobě více vědět. 

Závěrem mi dovolte, abych vám všem popřála krásný zbytek prvního prázdninového měsíce, prožijte co nejpříjemnější 
dovolenou, potěšte se se svými blízkými a načerpejte síly do dalšího osobního, pracovního a také lionského období. 

 
 S lionským pozdravem „We serve“ 
 
 
 
 Emilie Štěpánková 
 DG pro rok 2014 – 2015 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


